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 PROTOKÓŁ Nr 3/2018 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej,  

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 25 kwietnia 2018 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 8.30 – 10.00. 

Prowadzący posiedzenie: JERZY CHILKIEWICZ – Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej (wyznaczony przez członków wszystkich komisji do 

prowadzenia posiedzenia). 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

- PAC JERZY 

- PUCHALSKI JAN WALENTY 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR   

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

- KIRYLUK MIKOŁAJ 

- KOWALCZUK JAN 

- CAR MIKOŁAJ 

- TKACZUK LUCYNA 

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TEREBUN MONIKA (Przewodniczący) 

- BOROWSKI ANDRZEJ 

- GAŁUSZEWSKI WALENTY 

- OLSZEWSKI STANISŁAW 

- ONACIK JERZY 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

7. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  

 

Na początek Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej – 

radny JERZY CHILKIEWICZ przywitał wszystkich obecnych i przedstawił następujący 

porządek posiedzenia, jaki radni wcześniej otrzymali.. Aktualizacja porządku posiedzenia 

została zaakceptowana jednomyślnie.    

 

 

Porządek posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie materiałów na XXXIII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 

30 kwietnia 2018 r.: 
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a) Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2017 rok na terenie 

Gminy Bielsk Podlaski; 

b) Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy Bielsk Podlaski; 

c) Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2017 rok, sprawozdanie z 

wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Augustowie oraz 

informacja o stanie mienia komunalnego Gminy. 

d) Projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

instytucji kultury za 2017 rok; 

e) Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu postepowania o udzielenie pomocy 

finansowej w formie dotacji spółce wodnej. 

f) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu; 

g) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok; 

h) Projekt uchwały w sprawie  przejęcia obowiązku odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne; 

i) Projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Bielsk Podlaski; 

j) Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty; 

k) Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

l) projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

m) Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2017 rok. 

2. Sprawy bieżące. 

 

Do pkt 1a  
Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2017 rok na terenie Gminy 

Bielsk Podlaski stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu.  Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

poinformowała, że na sesję Rady Gminy został zaproszony Komendant Powiatowy Policji w 

Bielsku Podlaskim, który przedstawi działania policji w minionym roku i udzieli odpowiedzi na 

ewentualne pytania radnych i sołtysów. Podzieliła się również informacją o wynikach 

przeprowadzonej przed kilku dniami wojewódzkiej akcji „Trzeźwy autobus”, w ramach której 

kontroli podlegali również kierowcy autobusów dowożących uczniów do szkół w Augustowie i 

Łubinie Kościelnym. 

Do przedłożonej przez Policję informacji radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. 

 

Do pkt 1b)  
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy Bielsk Podlaski - stanowi Załącznik 

Nr 6 do protokołu. Uzgodniono, że temat omówi na sesji BARBARA CAR – Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim. 

Do przedłożonego opracowania uwag i pytań nie zgłoszono.   

 

Do pkt 1c)  
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2017 rok - stanowi Załącznik Nr 7  do protokołu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że jak co roku, przestawi sprawozdanie na 

sesji Rady Gminy, aby obecni na niej sołtysi również mogli zapoznać się z realizacją budżetu 

za ubiegły rok. Pani Wójt dodała, że sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Białymstoku. 

Do przedłożonego sprawozdania uwag i pytań nie zgłoszono. 
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Do pkt 1d)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały zatwierdzającej roczne sprawozdanie 

finansowe instytucji kultury za 2017 rok - stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu. Wniosek w tej 

sprawie przedstawiła Pani NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy.   

Do przedłożonego projektu uchwały uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Do pkt 1e)  
Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu 

postępowania o udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji spółce wodnej - stanowi 

Załącznik Nr 9  do protokołu. Wniosek w tej sprawie przedstawiła Pani Wójt. Wyjaśniła, że 

przyjęta przez Radę Gminy w lutym br. uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

spółce wodnej została w ramach nadzoru zausterkowana przez Regionalną Izbę Obrachunkową 

w Białymstoku. W uchwale tej, jako podstawę prawną przyjęto m.in. uchwałę w sprawie 

ustalenia trybu postępowania o udzielenie pomocy finansowej, wymagającą aktualizacji po 

nowelizacji prawa wodnego. W związku z tym przedłożony aktualnie projekt uchwały w 

sprawie trybu postępowania (…) został poprawiony, a w dalszej kolejności, po jej uchwaleniu 

zostanie przygotowany nowy projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce 

wodnej.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – WALENTY GAŁUSZEWSKI zapytał, czy z prawa 

wodnego wynika obowiązek  instalowania liczników na ścieki ? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że nie ma takiego obowiązku.  

Do przedłożonego projektu uchwały innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1f)  
Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu - stanowi Załącznik Nr 10  do protokołu.  

Wniosek przedstawiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Omówiła załącznik do projektu 

uchwały zawierający wykaz dróg powiatowych, których przebudowa będzie współfinansowana 

z budżetu gminy. Poinformowała, że w wyniku przeprowadzonych przetargów koszty realizacji 

niektórych zadań będą mniejsze, natomiast część zadań będzie wymagała większych nakładów. 

Łącznie koszty wykonania dokumentacji technicznej wymienionych inwestycji wzrosną o 

5.000 złotych. Przedłożony projekt uchwały uwzględnia podany wzrost kosztów.  

Do przedłożonego projektu uchwały uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1g)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 rok - 

stanowi Załącznik Nr 11  do protokołu.  Wniosek omówiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA 

SOKOŁOWSKA. Poinformowała, że wśród zaproponowanych zmian jest zwiększenie o 5.000 

zł wydatków na wykonanie dokumentacji technicznej przebudowy dróg wymienionych w 

poprzednim punkcie. 

Do przedłożonego projektu uchwały uwag i pytań nie zgłoszono. 

  

Do pkt 1h)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie przejęcia obowiązku odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, 

a powstają odpady komunalne - stanowi Załącznik Nr 12  do protokołu.  

Wniosek przedstawił Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK. Poinformował, że projekt 

uchwały jest jednym z pięciu tzw. „uchwał śmieciowych”, jakie zostały przedłożone do 

uchwalenia na najbliższej sesji Rady Gminy. Proponuje się, aby z dniem 1 lipca 2018 r. gmina 

przejęła obowiązek odbierania odpadów komunalnych z nieruchomości wykorzystywanych 

tylko przez pewien okres w ciągu roku, np. nieruchomości wykorzystywane na cele 
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rekreacyjno-wypoczynkowe przez część roku. 

 Podczas dyskusji Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

zgłosił, aby przy okazji przetargu na wyłonienie firmy odbierającej odpady, uwzględnić w 

specyfikacji odbiór opon rolniczych. ANATOL FILIPIUK  wyjaśnił, że opony są odpadami 

produkcyjnymi, więc nie mogą być objęte zbiórką. Problemem jest utylizacja opon. Gmina 

zajmuje się odbieraniem odpadów komunalnych. Powinien zostać opracowany inny tryb 

odbioru opon rolniczych, wymaga to zastanowienia, w jaki sposób problem rozwiązać. 

Aktualnie do odbioru są przewidziane opony o średnicy do 20 cali. 

Radny JERZY ONACIK powiedział, że  ten przepis regulaminu bardziej powinien dotyczyć 

mieszkańców miasta, gdzie nie ma rolników i ciężkiego sprzętu rolniczego z większymi 

oponami o średnicy powyżej 20 cali. 

ANATOL FILIPIUK zadeklarował, że zajmie się ustaleniem możliwości odbierania od 

mieszkańców gminy zużytych dużych opon ze sprzętu rolniczego. Trzeba też sprawdzić, jaki 

byłby tego koszt. Dodatkowo, na prośbę radnego JANA WALENTEGO PUCHALSKIEGO 

wyjaśnił, że folia po paszy również jest zaliczana do odpadów produkcyjnych. 

Do przedłożonego projektu uchwały innych uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1i)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie „Regulaminu utrzymania 

czystość i porządku na terenie Gminy Bielsk Podlaski” - stanowi Załącznik Nr 13  do 

protokołu. Wniosek przedstawił Zastępca Wójta Gminy  ANATOL FILIPIUK.  Poinformował 

o pozytywnej opinii Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Bielsku Podlaskim. 

Omówił obowiązki właścicieli nieruchomości w zakresie selektywnej zbiórki odpadów. 

Przypomniał, że dotychczas obowiązywały 2 rodzaje segregacji, natomiast zmiana przepisów 

wprowadza obowiązek segregacji na więcej frakcji: „papier”, „szkło”, „metale i tworzywa 

sztuczne”, „bio” i odpady „zmieszane”. Zastępca Wójta Gminy powiedział, że odpady „bio” 

można gromadzić w kompostowniku, szkło białe i kolorowe – w jednym pojemniku, a odchody 

zwierzęce powinny znaleźć się w kanalizacji lub szambie.   

Do przedłożonego projektu uchwały uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1j)  
Wniosek Wójta Gminy  dotyczący uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenie wysokości stawki tej opłaty - stanowi 

Załącznik Nr 14  do protokołu.  

Wniosek przedstawił Zastępca Wójta Gminy  ANATOL FILIPIUK. Poinformował, że nie 

uległy zmianie opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w zależności od wielkości 

gospodarstwa domowego. Proponuje się wprowadzenie większych stawek w przypadku braku 

segregacji odpadów. Omówił również § 4 projektu uchwały regulujący opłatę dotyczącą 

nieruchomości wykorzystywanych tylko przez pewien okres w ciągu roku oraz tzw. 

nieruchomości mieszanych, np. miejsce zamieszkania połączone ze sklepem. 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zapytał o sposób odbioru odpadów z gospodarstw 

położonych w pewnej odległości od drogi. ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że pojemniki (worki) 

powinny być wystawione do odbioru przy drodze publicznej. Jednak są sytuacje, kiedy można z 

kierowcą uzgodnić, w którym dogodnym dla obu stron miejscu wystawić pojemnik w dniu 

odbierania odpadów. 

Radna LUCYNA TKACZUK zapytała, od kiedy i w jaki sposób będą egzekwowane nowe 

zasady odbioru śmieci ? Z-ca Wójta Gminy powiedział, że uchwały wejdą w życie z dniem 1 

lipca 2018 r. Do urzędy wpływa dużo donosów wskazujących (bez podania nazwiska), które 

gospodarstwa nie stosują obowiązujących zasad gospodarowania odpadami komunalnymi. Poza 

tym po wyglądzie gospodarstwa widać, czy jest ono użytkowane, więc można wezwać 

mieszkańców do uiszczania opłat i stosowania przyjętych uregulowań.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI stwierdził, że powinny być 
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surowe kary za nierespektowanie obowiązujących przepisów, a nie egzekwować opłaty dopiero 

od momentu „złapania” nieuczciwego mieszkańca. ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że jest to 

wykroczenie, którym zajmuje się policja. 

Radny JERZY PAC zapytał, na kim spoczywa obowiązek odbierania odpadów z przystanków 

autobusowych. Z-ca Wójta Gminy poinformował, że należy to do obowiązków zarządcy drogi. 

Radny poinformował, że w Łubinie Kościelnym nie zauważa się, by przystanki były sprzątane. 

Radny MIKOŁAJ CAR powiedział z kolei, że jakiś czas temu zgłosił Powiatowemu Zarządowi 

Dróg, że droga we wsi została zanieczyszczona przez jednego z mieszkańców. W efekcie 

przyjechała policja najpierw do radnego, a dopiero potem do sprawcy.  

Do przedłożonego projektu uchwały innych uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1k)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi - stanowi Załącznik Nr 15  do protokołu. Treść 

wniosku omówił ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy. Poinformował, że nowy 

formularz deklaracji będzie obowiązywał w przypadku złożenia nowych zgłoszeń. Deklaracje 

już złożone nie wymagają aktualizacji.  

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1l)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi - stanowi Załącznik Nr 16  do protokołu. Treść 

wniosku omówił ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy.  

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 1m)  
Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2017 rok    - stanowi Załącznik 

Nr 17  do protokołu. Radny JERZY ONACIK zapytał, czy zaszły jakieś zmiany w zakresie 

współpracy z kołami łowieckimi, zwłaszcza, czy nadal mogą stawiać budowle na terenach 

łowieckich, mimo protestów rolników ? Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że 

sprawy dotyczące dzierżawy pól dla kół łowieckich prowadzi Starosta, dlatego też w Starostwie 

należy zasięgnąć takich informacji. Gmina nie zna treści zawieranych umów.   

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Do pkt 2) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA odczytała treść wniosku mieszkańców wsi Knorozy, którzy 

proszą o wykonanie drogi asfaltowej na odcinku ok. 300 metrów prowadzącej ze wsi do 

cmentarza. Pod wnioskiem podpisało się ponad 100 osób. Wnioskodawcy uzasadniają 

konieczność poprawienia nawierzchni drogi w związku z trudnymi warunkami dotarcia do 

cmentarza i znajdującej się tam kaplicy, zwłaszcza w okresie wiosennym, po opadach deszczu. 

Pani Wójt powiedziała, że wniosek jest zasadny i warto pochylić się nad tym. Radni nie zgłosili 

sprzeciwu w tej sprawie.    

- Mówiono o potrzebie uzupełnienia oświetlenia ulicznego. Radnym została przekazana 

informacja o planach budowy w Ploskach, Hryniewiczach Małych, Augustowie, Chrabołach, 

Haćkach. W przyszłym roku planowane jest Rzepniewo. 

- Radny JERZY CHILKIEWICZ zapytał, czy sołtys ma obowiązek uczestniczyć w szacowaniu 

strat łowieckich. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że taki obowiązek wynika z 

przepisów. Chodzi o udział przedstawiciela urzędu gminy z jednostki pomocniczej urzędu, 

jakim są sołectwa. Stąd konieczność zwrócenia się do sołtysów z prośbą o udział w szacowaniu 

strat łowieckich. Radny JERZY ONACIK zwrócił uwagę na potrzebę wynagradzania sołtysów 
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za uczestnictwo w tego rodzaju czynnościach. Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

poinformował, że Nadleśnictwo będzie organizowało szkolenia pracownikom urzędu w tym 

zakresie, ci natomiast będą szkolić sołtysów. 

- Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapoznał radnych z 

pismem Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łapach zawierającym 

prośbę o dofinansowanie zakupu samochodu, który będzie wykorzystywany na potrzeby 

transportu SP ZOZ w Łapach, w szczególności do przywozu oraz odwozu pacjentów stacji 

dializ. W piśmie podano, że w latach 2015-2017 mieszkańcom Gminy Bielsk Podlaski  

przeprowadzono 158 dializ. Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że urząd gminy nie 

prowadzi tego rodzaju statystyki, być może sołtysi mają większe rozpoznanie, ile osób ze wsi 

korzysta z zabiegów hemodializy i jakie są potrzeby w tym zakresie. Dotychczas nikt nie 

zgłaszał się z takim problemem. Radni nie podjęli decyzji o udzieleniu wsparcia finansowego 

dla SP ZOZ w Łapach na zakup samochodu. 

- Wszystkim radnym przekazano do zapoznania się kopię pisma Pana Dariusza Koledy 

dotyczące budowy infrastruktury oraz drogi gruntowej we wsi Piliki. Ponieważ pismo wpłynęło 

w dniu posiedzenia komisji 25.04.2018 r. uzgodniono, że zostanie ono rozpatrzone na kolejnym 

posiedzeniu.  

- Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI zaprosił wszystkich radnych na 

uroczystość poświęcenia strażnicy OSP w Parcewie. Podziękował za przyznanie z budżetu 

gminy środków finansowych na realizację tej inwestycji.  Przypomniał program uroczystości 

zamieszczony w zaproszeniu przekazanym wcześniej wszystkim radnym. 

- Radni otrzymali pisemną informację o możliwości przystąpienia  do Lokalnego Konkursu 

Grantowego w ramach Programu „Działaj Lokalnie X”, w którym można pozyskać dotację w 

wysokości do 6.000 zł na wymienione w ofercie projekty na rzecz lokalnych społeczności; 

- Przypomniano o obowiązku złożenia do końca kwietnia br. oświadczeń majątkowych. 

 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym o godz. 10.00  posiedzenie zostało 

zakończone. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

     

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. TISZUK Irena 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. PAC JERZY ………………………… 

 

3. PUCHALSKI Jan Walenty …………………………. 

 

4. SIEMIENIUK Sławomir ………………………… 
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1. CHILKIEWICZ Jerzy 

- prowadzący posiedzenie 

………………………… 

2. CAR Mikołaj ………………………… 

  

3. KIRYLUK Mikołaj ………………………… 

  

4. KOWALCZUK Jan ………………………… 

  

5. TKACZUK Lucyna …………………………. 

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TEREBUN Monika 

(Prowadząca posiedzenie) 

………………………… 

2. BOROWSKI Andrzej 

 

………………………… 

3. GAŁUSZEWSKI Walenty 

 

………………………… 

4. OLSZEWSKI Stanisław 

 

………………………… 

5. ONACIK Jerzy 

 

……………………….. 

 


